
Proces-verbal
Tncheiat Tn §edinta Comisiei de ecologie, protectia mediului 9i igienizare

din data de 14 aprilie 2025, ora 9,30

§edinta s-a desfa§urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferinta WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
10.04.2025 a domnului pre9edinte Mitu Razvan – Aurel.
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MITU Ri\ZVAN – AUREL – PRE§EDINTE – prezent

TURMAC GEORGE – ADRIAN – SECRETAR – prezent

>

MELNIC CONSTANTIN ION - prezent

PURCAREA SORIN - prezent

JELEA BOGDAN – ION - prezent

GAVRIL NICOLAE LUCIAN - prezent

RADU DRAGO$ – GEORGIAN - prezent

SABO BOGDAN – ALEXANDRU - prezent

LEONTE ANDREEA – IULIANA - prezent

SUSANU SELENA – GABRIELA - prezent

Ordinea de zi a comisiei:

1

2

Discutii despre Registrul Spatiilor Verzi;

Utilizarea erbicidelor Tn municipiul Bucuresti.

Secretar Tehnic

Buna ziua.

Sunt 9 din 11 consilieri generali prezenji Tn comisie. Putem Tncepe.
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Domnul Pre9edinte Mlitu Razvan-Aurel

Buna ziua

va rog sa votam ordinea de zi.

Secretar Tehnic

Citesc ordinea de zi

1. Discutii despre Registrul Spatiilor Verzi;

2. Utilizarea erbicidelor Tn municipiul Bucuresti.

Sunt prezenji in comisie doamna director Chiri@ de la Direc+ia de
Mediu Tn onIIne 9i Tn sala, domnul Grigore Dan, de la Centrul de Protecjia
plantelor al Muncipiului Bucure9ti. Imediat pregatim poll-ul.

Puteti vota ordinea de zi

Momentan pi-au exprimat votul 9 din 10 consilieri generali. Daca
pute{i, daca nu aji apasat pe buton, pute Ti sa spuneji verbal. Multurnesc.

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan-Aurel

Este OK, va muljumesc, putem Tnchide procedura de vot.

Secretar Tehnic

9 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva. Ordinea de zi a
fost aprobata.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

va multumesc

Pentru primul protect, o sa-I rog pe colegul nostru, domnul consilier
general Bogdan Jelea sa puna Tntrebarea vizavi de registrul spa+iilor verzi.
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Domnul consilier Jelea Boqdan-Ion

Buna ziua, tuturor. Buna dimineata, adica. ii multumim frumos
doamnei director ca ni s-a alaturat. Am urmarit Tn mass-media ca asta e
zona de inforrnare, din pacate, mai pu{in institutionala, faptul ca, in
conformitate cu legislatia, ar trebui sa existe un registru al spatiilor verzi la
nivelul Bucurestiului. Si voiam sa stiu daca acest demers a fost initiat, care
este stadiului de realizare. Daca exista, poate nu 9tiu eu, daca nu exista,
cand a fost demarat 9i care e perspectiva de finalizare pentru eI? Din
datele care exista acum Tn aparatul de specialitate.

va multumesc frumos

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Doamna director, aveji cuvantul, va rog.

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

Buna ziua. Vizavi de Registrul spatiilor verzi, va pot spune ca a fost
pus in SEAP pe 31 maRie, cu termen de transmitere a oferterlor pana pe
16 mai. Dar in acela9i timp 9i va spun cu sinceritate, joi am aflat ca cei de
la Agen{ia Najionala de Cadastru 9i Publicitate Imobiliara ... Tncheiat un
contract in februarie pentru ortofotoplan. Dar voiam sa ma asigur ca Tntr-
adevar ei au terrninat contractul 9i Tn ce condi+ii ... pot pune la dispozitie.. .
A9a ca joi le-am facut o adresa. Am facut catre Agen{ia Najionala de
Cadastru si Publicitate Imobiliara ... m-am Tntalnit cu doamna director de
la Institutul National de Cartografie pentru a vedea 9i a 9tii clar daca
contractul este finalizat 9i Tn ce masura ne poate afecta pe noi. lar azi la
12 jumate am Tntalnire cu dansa pentru a vedea partea partea tehnica 9i
daca rezolujia pe ortofotoplan ne ajuta pe noi pentru Tn acest caz eu .. .
anula achizi jia ca sa scutesc banul public 9i ... partea de copacei, avand
in vedere ca partea de ortofotoplan ne-ar fi pusa la dispozi jie de catre ei.
§i Tn acest sens, daca reu9esc sa inchei un protocol cu dan9ii. Nu 9tiu
daca s-a auzit.

Domnul consilier Jelea Bos;dan-ton

Am Tnteles, dar nu stiu. Conexiunea nu pare foarte bund, dar am
injeles, sigur, e foarte limpede ce ne-a+i explicat 9i va muljumesc frumos.
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Fara Tndoiala ca daca deja cei de la Mediu au demarat 9i putem folosi acea
docurnenta jie, economisirn ni9te bani.

Doamna Director executiv Chirila Mihaela – Direc jia de Mediu

Da. Am Tncercat o data acum 2 ani, mergand pe cele 3 straturi Pi
deja era de ordinul a 6 milioane de euro. Ceva de genul acesta. Atunci joi,
chiar Tn discu+ie cu doamna director ca doar pentru 320 de UAT-uri, a platit
cumva 3 milioane de euro. Si am ... ca reusesc sa scad din ani, adica sa
eficientizam banul public, adica prefer sa mai intarzii, chiar daca §tiu ca
legea ma obliga sa-1 fac, ... Garda de Mediu, dar scutesc pe partea
cealalta mult mai multi banuti.

Domnul consilier Jelea Boqdan-Ion

Da, sigur, ini{iativa 9i analiza dumneavoastra sunt foarte corecte.
intrebarea este: cand ar fi trebuit conform legii sa fie gata sau cand ar fi
trebuit conform legii sa He demarata toata procedura pentru ca din
inforrnajiile pe care le-am vazut Tn spajiul public, obliga jia asta legala ar fi
undeva din vechime, dar as vrea sa stiu daca Tn ultirnii 5 ani de zile s-a
demarat ceva Tn sensul acesta Tn afara de ceea ce dumneavoastra deja
ne-ati informat.

Doamna Director executiv Chiri la Mihaela – Direc jia de Mediu

Da. Ca sa luam cu Tnceputul, ca 9titi ca Primaria Municipiului
Bucure9ti a mai facut o achizi+ie de genul asta in 2009-2011, recep+ionand
un registru verde al Municipiului Bucure9ti, dar din pacate nu a furnizat 9i
fi9a spa+iului verde, care acolo trebuie sa avem elemente de cadastru, de
urbanism, de retele, adica pe tot ce se sprijina practic partea verde 9i 9i
copaceii. c;and ... in 2021, am demarat acest proiect sa Ti spunem a9a, nu
9tiam de unde sa incep, e adevarat.

Domnul consilier Jelea Boqdan-Ion

lertati-ma ca va Tntrerup. in luna ianuarie a acestui an?
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Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Direcjia de Mediu

in 2021 §i va explic, asta incercam sa va explic contextul, de ce am
intarziat atat de mult. De cand am preluat eu. Deci Tn luna ianuarie din
2021, cand am preluat, am incercat sa vedem, O.K., daca primaria a
cheltuit 3 milioane de euro in 2009, haideji sa vedern daca mai putern
folosi ceva date de acolo, adica era pacat sa o iau de la zero cu totul 9i ca
urmare a recomandarii Curjii de Conturi, unde mi-au spus actualizare 9i
nu realizare 9i plus ca vedem cum s-a cheltuit banul public 9i ce putem
face in continuare. Am rugat colegii mei pentru ca ... exper{i aici pe ... n-
a ... sa fac achizijie, daca ne pot ajuta, Tntr-adevar, au venit colegii, s-au
uitat pe partea de... parte din el poate fi folosita ca structura, clar pe partea
de vegetatie, nu mai corespunde nirnic cu... Atunci am facut, am solicitat
domnului primar sa creez un grup de lucru, pentru ca registrul spajiilor
verzi stim foarte clar ca e o baza de date ... cu elemente de cadastru,
urbanism, ... clar n-a9 fi putut sa-1 fac singura pentru ca eu am doar partea
mea de vegetatie, adica ultimul strat pe care ar trebui sa se sprijine pe
celelalte straturi. Am facut aceasta dispozi{ie, am facut un grup de lucru
cu unii colegi, am Tncheiat un protocol cu Ministerul Apararii Na+ionale tot
a9a, pentru a ne pune la dispozi Tie ortofotoplanurile. ... ortofotoplanul
respectiv nu ne-au ajutat ... la rezolujie in care nu puteam vedea limitele
ca suprafe je 9i trunchiurile de copaci. in acela9i timp, la feI, Tmpreuna cu
colegii de la colegii de la Patrimoniu ... , tot in grupurile de lucru stabilite
am mers la OCPI tocmai cand sa ne dea baza de date pe partea de
cadastru, care 9tim ca ... de munca, colegii mei de acolo 9tiu mai bine cum
sta situa jia pe partea asta. Buna ziua. Din ce am observat 9i din ce am
discutat cu toli colegii Ia masa, fiecare deja avea mai mult sau mai pujin o
parte din datele care ne-artrebui noua pentru fi9a spajiului verde. §i atunci
am zis, OK, nu mai facem pe toate straturile RSV-ul, eu fac stratul meu 9i
ne folosim de ceea ce au deja colegii mei, aproape 50 9i 60 % din fiecare
strat, ulterior acestea legandu-se in baza de date urbane, in acest sens
vorbind 9i cu colegii de la informatica, ca sa lege toate aceste informa+ii,
de aceea a durat atat de mult pentru ca am schimbat strategia 9i am zis
ca la feI sa nu cheltuie bani publici pentru 7 straturi, se fac doar de stratut
de ... , urmand ca celelalte informa{ii sa Ie iau de la colegii mei, ei T9i vor
actualiza straturile, Ie vor pune in banca de date urbane, urmand sa vin 9i
eu cu stratul de verde. §i a durat, adica e greu cu ... , pana am vazut ce
date au, ce Tncepem, cu ce Tncepem, adica chiar s-a acordat prioritate
acestui proiect. ... pentru ca 9tiu ca dupa ce am terminat Tntalnirile cu ei,
am facut ... de piala ca sa vad cat ne-ar costa cele 3 straturi, adica era un
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feI de ... de 6 milioane de euro, 7 milioane de euro. Si am zis, nu, nu e
O.K

Domnul consilier Jelea Boqdan-Ion

Am 'inteles. Deci toate activitatile cu ... alte institutii, este o
bucatica... intrebam daca toate aceste conditii, daca am Tnteles corect,
ca toate aceste consultari si interactiuni cu alti factori institutionali sa
injeleg ca au durat 4 ani?

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Direcjia de Mediu

Cam 2 ani jumatate, aproape 3.

Domnul consilier Jelea Bogdan-Ion

Am inteles. §i mai am o Tntrebare la dumneavoastra, am am citit un
studiu, nu legat de Bucure9ti, un studiu interna+ional de mediu care a
aratat faptul ca spajiile verzi, a9a cum le numim noi, ma rog 9i aici trebuie
o defini+ie sau o calificare terminologica, in lege banuiesc ca exista, sunt
eficiente doar Tn masura Tn care exista arbori si arbusti. Am inteles ca iarba

in general sau toate formele astea de vegetatie foarte, foarte mica, din
pacate per total asigura aport de bioxid de carbon mai de graba decat de
oxigen, pentru ca dupa ce ele functioneaza 9i vie+uiesc prin fotosinteza, in
momentul Tn care T9i termini ciclul de via@ 9i mor, in procesul de
putrefactie se elimina mai mult decat de carbon decat oxigenul pe care ele
I-au eliberat pe parcursul vietii. gi Tn contextul acesta, voiam sa 9tiu daca
perspectiva dumneavoastra ar fi ca in acest registru sa fie incluse spajiile
verzi, in sensul Tn care vorbim de spajii pe care se afla o vegetatie de tip
arbori 9i arbu9ti, nici decum tot felul de maidane pe care se afla doar
indiferent de categoria lor urbanistica, tot felul de maidane pe care exista
doar ni9te palcuri de iarba 9i care in realitate nu contribuie Tn mod benefic
la conditiile de mediu.

Doamna Popescu Simona – Serviciul Monitorizare spatii verzi

Buna ziua. Numele meu este Popescu Simona, sunt de la Serviciul
Monitorizare spatii verzi 9i ma ocup de acest, este sarcina mea partea de
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registrul spatiilor verzi. Ideea este Tn felul urrnator: Registrul trebuie
realizat conform legii. Legea spune ca trebuiesc toate suprafejele de
spajiul verde inventariate cu toata vege... , cu vegetajia care se afla pe
aceasta. intr-adevar arbori arbu9ti sunt pricipalii care se inventariaza Tn
mod 9i singular 9i Tn rest trebuie descrise, cum este 9i ce se prezinta. De
asemenea, se inventariaza 9i toata... Ideea este ca legea, totodata, spune
ca traiesc 9i suprafe+ele degradate, tocmai ca sa poata fi identificata 9i
transformate Tn spaTii verzi. Trebuie tot. §i nu putem fragmenta Tn acela9i
timp

Domnul consilier Jelea Bog;dan-Ion

Am injeles, am Tn\eles, muljumesc mult pentru pentru clarificare.

Doamna Popescu Simona – Serviciut Monitorizare spatii verzi

Cu placere.

Secretar Tehnic

Domnule pre§edinte, doamna Andreea Leonte, consilier general, a
ridicat mana in online.

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan-Aurel

va rog sa-i dati cuvantul.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Buna dimineata. va multumesc. Tntrebarea mea este legata de
urmatorul fapt: am Tn{eles de la sectoarele 1 9i 2 au fost depuse proiecte
de hotarari de Consiliu privind registrul spatiului verde 9i am Tnteles ca
inclusiv la celelalte sectoare se vor depune astfel de proiecte. Cum se vor
Tmparti atribu+iile Tn Bucure9ti, realizarea spa{iului verde, adica sectoarele
fac pentru perimetru sectoarelor 9i Bucure9tiul face separat sau cum se
imparte chestiunea asta, ca banuiesc ca la fiecare primarie se va primi
finantare. Multumesc
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Doamna Popescu Simona – Serviciul Monitorizare spatii verzi

Da, buna ziua. A9a, conform legislajiei, sectoarele nu pot sa faca
registrul spatiilor verzi, ci numai municipiul Bucure9ti, a9a spune legisla jia
. .. inventariere pot sa-9i faca pentru, noi 9tim din inforrna+ii ca 9i-au strans,
au facut suprafete pentru Curtea de Conturi ca sa-9i poata explica
Tntretinerile, iar noi o sa colaboram cu dumnealor 91 sa rugam frumos ca
toate informajiile pe care Ie de{in sa le aduca ... , ca sa nu fie dubla achizijie
pe anumite zone, adica 9i ei 9i noi 9i sa masuram 9i sa ... acelea9i zone,
ca sa zic asa.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Da, va spun pentru ca am am urmarit situa+ia 9i 9tiu ca chiar luna
trecuta au fost aprobate astfel de HCL-uri in sectorul 1 9i sectorul 2 9i de
asta voiam sa injeleg. Deci sectoare, nu au voie sa... §i ce au vote sa
faca?

Doamna Popescu Simona – Serviciul Monitorizare spatii verzi

Au voie sa faca practic inventariere, dar ceea ce fac ei nu se
nume9te registrul spatiilor verzi. Nu este conform legii. Conform ordinului
nr. 1466/2010, care se specifica clar normele 9i cum trebuie realizat.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Multumesc frumos.

Doamna Popescu Simona – Serviciul Monitorizare spa Iii verzi

Cu placere.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

va rog, domnul Radu.



Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Muljumesc. Atunci cand ne referim la registrul spa+iilor verzi, ne
referim doar la spajiile lor din domeniul public?

Doamna Popescu Simona – Serviciul Monitorizare spatii verzi

Conform legii, da, este vorba spajiile publice 9i private ale
municipiului 9i ale statului. Nu ale persoanelor fizice 9i juridice private. Atat
statul cat 9i municipiul Bucure9ti au proprietali private. §i acelea intra.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Bun, multumim. Asta cred ca e important, mai ales in legatura cu
discutia avuta pe partea de amenzi 9i definirea spajiilor verzi private. Din
pacate, exista o lege 24, articolul 18, alineatul 9 care nu perrnite
inventarierea din cadrul cu4ilor 9i curs construc+ii.

Doamna Director executiv Chirila Mihaela – Direc jia de Mediu

Noi am integrat acum, pentru ca dincolo de lege, vrern sa
inventariem 9i partea cealalta, da, ca in registrul spajiilor verzi vor fi doar
proprieta+ile, doar ... Pe celalalt, pentru ca ... in eviden@ pe municipiului
Bucure9ti Tn cazul in care vreau sa fac o expropriere, vreau sa Tmpaduresc
ceva

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

... vegetajie. Plus ca se Directia de Mediu da avize ... am zis sa
avem si zona de ...

Doamna Director executiv Chiri la Mihaela – Directia de Mediu

Avem Tn inventariere. Deci, pe langa ... in municipiu 9i la nivel de
privat. Doar cu menjiunea ca acestea nu vor fi private in registrul spajiilor
verzl
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Domnul consilier Jelea Boqdan-Ion

Da. asta este o initiativa foarte buna sa existe si terenurile aflate Tn

proprietatea privata a persoanelor fizice sau juridice, alta decat cea a
statului sa existe Tntr-o inventariere ... de viitor, in funcjie de ce concluzii
vom avea raportat la registru. Exista, nu in norrna, dar in recornandarea
europeana cu privire Ia existenja a 26 m daca nu gre9esc, metri patraji pe
cap de locuitor 9i daca vom constata ca e nevoie.. .

Doamna Director executiv Chirila Mihaela – Direcjia de Mediu

Ziceam ca daca constatam ca Tntr-adevar nu atingem 26 mp, poate
Tncercam sa expropriem 9i sa Tmpadurim alte terenuri apar{inand
persoanelor private.

Domnul consilier Jelea Bogdan-Ion

Da. Ceea ce s-ar putea sa se dovedea a fi un lucru bun 9i necesar.
Da, legislajia in formula actuala este una ... a inventaria 9i a 'Fncadra Tn
registrul spajiilor verzi spajii aflate Tn proprietate privata de orice feI ar fi
ele, in afara de cea a statului 9i a municipalitatii, cu siguran@ ar fi un
aspect neconstitujional pentru ca ar limita dreptul de proprietate pe de o
parte, iar pe de alta parte, din cate 9tiu Tn lege, se spune ca spajiile verzi
sunt spajii de utilitate publica. Ori asta Tnsearnna implicit 9i acces public
ori mi-e greu sa cred ca s-ar putea ca curtea cuiva, fie ca e vorba de casa
sau bloc, se poate asigura un spajiu verde cu acces public. ... 9i o astfel
de inventariere, o astfel de situajie pentru a evalua oportunitatea 9i lista
de prioritali pentru eventuale Tnverziri, Tmpaduriri sau, ma rog,
insamanlari, sadiri suplimentare sau cum se numesc ele, ... face un lucru
bun, evident, sub rezerva aceasta, ca legea va obliga la expropriere ceea
ce banuiesc ca va Tnsemna o procedura de evaluare 9i a9a mai departe
pentru a se stabili costurile. Care este, din punctul durnneavoastra de
vedere, 9i cu experienta pe care o aveti, care ar fi perspectiva ca noi sa
avem Tn Bucure9ti aces Registrul finalizat? injeleg ca s-a demarat Tn
ianuarie 2021, au demarat toate activitatile necesare. Dar parra acum,
dupa iata dupa 4 ani, inca este Tn lucru aceasta activitate. cand crede{i ca
se va Tncheia, iar acest document va fi va fi finalizat cu registrul spajiilor
verzi?
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Secreta r Tehnic

Precizare: a intrat Tn online si doamna Comanici Ancuta. Multumesc

Doamna Director executiv Chiri R Mihaela – Direcjia de Mediu

. .. ca vom avea registrul spatiilor verzi.

Dornnul consilier Jelea Boqdan-Ion

Ati estimat 2 ani Tncepand de acum, deci Tn 2027, considerati ca e
plauzibil sa fie?

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

ca e

Domnul consilier Jelea Bos;dan-Ion

Am Tnteles, am Tnteles

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Direcjia de Mediu

. .. mai devreme ... explicat ce s-a Tntamplat. E adevarat, cu acest
obiectiv am venit 9i eu, nu a tinut doar de mine, pentru ca am lucrat 9i cu
alji factori. Nu poti sa- Ii pui target singura, dar important e ca zic acum i-
am dat drumul. Am Tncercat sa fac tot ce a tinut de mine ca sa sa putem
demara acest proiect.

Domnul consilier Jelea Bog;dan-Ion

Am Tnteles, va multumesc frumos

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Direc fia de Mediu

Cu placere.
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Secretar Tehnic

Domnul consilier Sabo si doamna consilier Leonte au ridicat mana

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Vi rog, daji-le cuvantul.

Domnul consilier Sabo Bogdan - Alexandru

Buna ziua. Doamna director, as avea o intrebare, daca ne mai
aducem aminte, in mandatul precedent al Consiliului General, a fost un
proiect pentru Tmpadurirea unei zone adiacente Parcului Natural
vacare9ti. Mai exista vreo veste legat de acel teren? §tiu ca s-a cerut
acordul Guvernului pentru a-I transmite PMB-ului 9i era un proiect chiar
foarte mare de Tmpadurire Tn Bucure9ti. S-a mai Tntamplat ceva? Aveji
idee?

Doamna Director executiv Chiri la Mihaela – Directia de Mediu

Vorbiji de terenul Vitan Barze9ti, care s-a aprobat. Da. ... semneze
o adresa pentru ca nu am primit niciun semn de la Guvern. Pentru ca avem
in intentie tocrnai sa Tmpadurim 9i sa identificam clar, ca am identificat acel
teren. Noi avem ... , dar a9teptam sa se mai rezolve ni9te litigii, Tnjeleg ca
legea trece 9i vedem ce se rezolva 9i Tn acela9i timp, a9teptam de la
Guvern raspunsul. Deocamdata nu au transmis. ... adresa ... dar cred ca
am facut acum o luna adresa respectiva. ... in acela9i timp 9i Secretarul
General 9i Direc+ia Patrimoniu 9i ulterior am facut, I-am rugat pe domnul
primar sa ne semneze o adresa Tn acest sens ... un raspuns mai repede.
Nu am prirnit pana Tn acest moment nimic.

Domnul consilier Sabo BogIdan - Alexandru

O.K. Muljumesc. Deci poate ar fi o idee buna sa ne puneti la
dispozi+ie aceasta adresa catre guvern 9i avem colegi consilieri generali
care ar putea sa puna o vorba buna pentru ... Romaniei pentru a debloca
acest proiect benefic pentru municipiul Bucure9ti. Muljumesc frumos.
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Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Direc jia de Mediu

Cu placere.

Domnul Pre$edinte Mitu Razvan-Aurel

Daca mai sunt alte Tntrebari

Secretar Tehnic

Mai este doamna consilier Leonte cu mana ridicata Tn online.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

va rog, doamna Leonte.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

va multumesc frumos. in 2010, daca am Tnteles bine, au fost facute
deja nigte demersuri pentru Registrul spajiului verde in Bucure9ti, corect?

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

in 2009 9tiu ca s-a initiat acest contract. §i s-a finalizat undeva Tn
2015. Deci a pus la dispozitie, recepjionat.. .

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

in 2013. Oi Tnteleg ca pentru pentru respectivul contract s-au cheltuit
3 milioane de lei. Corect?

Doamna Director executiv Chirila Mihaela – Directia de Mediu

3 milioane de euro
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Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

3 milioane de euro, da?

Doamna Director executiv Chirila Mihaela – Directia de Mediu

Ramane furnizat fi9a spatiului verde, pentru ca daca ne uitam,
majoritatea UAT-urilor care 9i-au facut acest registru aI spajiilor verzi, au
fost contestate Tn instanta de catre societatea civila, tocmai pentru ca nu
au furnizat fi9a spatiu verde, ceea ce s-a Tntamplat 9i la Bucure9ti. Aceasta
fi9a cuprinzand exact ce spuneam mai devreme 9i de asta a durat atat de
mult, elemente de cadastru, de urbanism, de retele. ... vegetajie.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Am injeles. Ne puteti spune ce continea, cum sa zic livrabilele, ce
contineau livrabilele la momentul 2013?

Doamna Director executiv Chiri la Mihaela – Directia de Mediu

. .. ce-am mai gasit din ea... poate vedea, adica daca bagaji o strada.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Da, as dori sa va solicit, doamna, doamna Chirita Mihaela, sa ne
trimiteti pe email contractul Tncheiat Tn 2009, statul de plata pentru cele 3
milioane de lei, precum 9i rezultatul... 9i ceea ce s-a livrat la momentul
2013, adica practic recep+ia pentru a le putea analiza 9i vota informat.
Ulterior. Vi multumesc mult.

Doamna Director executiv Chiri ia Mihaela – Directia de Mediu

Cu placere, doar ca partea de ..., o sa Tncerc eu sa fac demersurile
in Directia Economic, pentru ca noi nu facem 9i plali. Cu siguranta, cred
ca am o copie a contractului de atunci, nu eram Tn primarie pe vremea aia
si o sa Tncerc sa fac demersuri Ia Economic. sa speram ca au
documentatia
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Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Fiind bani publici, ne a§teptam sa aiba documentatia, n-au trecut
chiar... Multumesc.

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Directia de Mediu

nu !ine de mine 9i Tncerc.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Multumesc, multumesc

Doamna Director executiv Chirita Mihaela – Direcjia de Mediu

Cu placere.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Mai sunt alte Tntrebari? Daca nu mai sunt, o sa va rog sa trecem la
urmatorul punct pe ordinea de zi, vis-a-vis de politica de erbicidare. O sa-
I rog pe domnul director sa ne spuna cateva cuvinte vizavi de politica
actuala 9i ce se poate Tndrepta, ca sa zic a9a, ca am Tnteles ca ni9te
probleme, ambrozia nu poate fi erbicidata pentru ca nu avem cadrul legal
sau este interzis erbicidarea 9i a9 vrea sa ne clartficarn cumva pe aceasta
problema. va mul+umesc.

Dornnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Conform Hotararii de Guvern nr. 707/05.09.2018, se face o referire
in aceasta hotarare de Guvern privind combaterea mecanica, nicidecum
erbicidarea. in urma acestei hotarari de Guvern, Consiliul General al
Municipiului Bucure9ti a adoptat, in data de 26.02.2019 ni9te instruc+iuni
in care se interzice categoric combaterea chimica, respectiv erbicidarea.
Tntrucat se considera ca aceasta contribuie Ia ... , are efect asupra mediului
9i asupra 9i asupra populatiei. Aaceasta hotarare de Guvern 9i aceste
norme date de, instructiuni date de Consiliul General se refera numai la
combaterea ambroziei, dandu-se recomandarea ca aceasta combatere sa
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se faca exclusiv mecanic. Prin cosire manual sau mecanic. Distrugerea Tn
cazul unor suprafeje izolate, efectuarea unor araturi 9i discuiri Tn cazul
unor suprafe{e agricole, ceea ce nu este cazul Tn Bucure§ti. Deci
activitatea de erbicidare Tn pe raza municipiului Bucure9ti este interzisa.
Este interzisa, 'intrucat erbicidarea nu se face Tn mediul urban. Tot legat
de aceasta problema, au existat Ia a existat Ia tot in aceasta perioada
2016-2017 o discu+ie la nivelul Uniunii Europene privind interzicerea
folosirii glifosatului ca substan Ia activi in elaborarea unor erbicide. Ulterior
s-a revenit asupra acestei masuri, glifosatul a fost aprobat Tn 2019 pentru
o perioada de 5 ani 9i acum s-a revenit 9i este aprobat treptat pe masura
omologarii substanjelor erbicidelor pana Tn 2033. Deci ca 9i substanta
chirnica, ca 9i erbicid, Uniunea Europeana permite folosirea lui, nu se face
specificarea daca aceasta aceasta erbicidare se poate face in mediu
urban sau nu. Ultima erbicidare care s-a facut sau, ma rog, in, a9a, a fost
in anul 2015 9i s-a referit la buruienile care au aparut Tntre dalele din
parcurile mari ale rnunicipalita+ii. Asta pentru a u9ura munca munca
muncitorilor de la ALPAB care faceau aceasta opera+iune operajiune
manual, prin smulgere. Aparand aceste norme, activitatea de erbicidare
Hind interzisa la nivelul Municipiului Bucure9ti, nu s-a mai facut de catre
Centrul de protectie a plantelor 9i nici n-a mai fost solicitata de
adrninistratorii de spa Iii verzi.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Considerati ca exista posibilitatea Tnlaturarii ambroziei mecanic, cum
aji spus dumneavoastra? Adica dam un randament? Mi se pare destul de
complicata teza.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Este o operatiune foarte complicata 9i care de regula nu are, nu are,
nu are randament. cand este vorba de suprafete agricole, atunci se pot
face acele araturi adanci, discuiri de terenuri, adica planta planta, practic
este este Tngropata Tn pamant 9i nu se perrnite transmiterea sporilor sau
a sernin+elor, pentru ca, din cat am citit, aceste semin+e pot emigra prin,
purtate de vant la distanta, la distante de sute de kilometri, adica nu, nu
9tiu. Cel putin, la nivelul spajiilor verzi din Bucure9ti, cum se poate face
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aceasta combatere? ca mecanic sa intri sa faci si sa faci aratura Tn
parcurile mari, nu se poate.

Dornnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Este aproape imposibil. Evident.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

lar smulgerea mecanica, iara§i este o operatie §i costisitoare 9i,
dupa parerea mea, este ineficienta. Adica momentul cand se smulge
aceasta planta, ea ar trebui luata imediat sa nu se permita sa usuce 9i
semintele ei sa poata sa migreze, deci e o opera+iune care practic, nu 9tiu
ce 9anse de reugita are. lar combaterea combaterea prin erbicidare, v-am
spus, se love9te de faptul ca erbicidarea este interzisa Tn zonele urbane.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Prin hotarare de Guvern, din ce am injeles mai devreme, nu?

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Da, prin hotararea de Guvern, 707/05.09.2018. Anterioara acestei
hotarari de Guvern a fost o hotarare a Consiliului General, numarul 353,
in care tot a§a se facea precizarea ca, facandu-se referire numai la
ambrozie, nu 9i la celelalte buruieni care pot aparea, nu se va face decat
mecanic, prin smulgere, cosire, taiere, ararea, operatiunile de sapare a
terenului, discuire.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Am Tnteles, va multurnesc. Daca mai sunt alte Tntrebari din partea
colegilor, va rog frurnos.
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Secretar Tehnic

Domnul consilier Drago9 Radu a ridicat mana in online.

Domnul Pre9edinte Mitu F:azvan-Aurel

\jb rog, domnul Radu.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Buna ziua. Ma uitam pujin pe site-ul institujiei 9i vad ca in 2025 inca
nu a fost Tncarcat 9i nu apare nici o planificare de tratament. Care e
activitatea companiilor, companiei, ma scuzaji, institu+iei astazi.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protec jia
plantelor Bucure9ti

va referiti la tratamentele la tratamentele fitosanitare pe care
institutia . . .

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Da

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Da? Exista planificarea de tratament, a fost, tratarnentul a fost
Tnceput saptamana trecuta 9i se continua.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

O.K., deci planificarile le punem anticipat sau le punem dupa ce le
terrninam, adica asta poate sa fie 9i ele verificate?
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Dornnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Nu, nu, a fost a fost depus planul pentru primele 2 tratamente, a fost
distribuit la toate, la cabinetul domnului primar general, la toate institutiile.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Mai pujin public, pe site nu apare.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Probabil ca pe site nu s-a, nu s-a ridicat. Dar o sa rezolvam astazi si
problema asta, ca sa fie foarte, sa fie clarificat, deci Tn momentul de fata
se fac se fac tratamente pe raza Municipiului Bucure9ti.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

La feI, voiarn sa va rog. Ceea ce prive9te partea de transparenta vad
ca nu se mai publica contract, se mai publica nimic pe site, s-au blocat
toate Tn 2003. S-a intamplat ceva?

Domnul Director general Grigore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Noi nu avem, pana Tn anul 2023 avearn contracte multi anuale pentru
pentru achizitionarea substantelor. Acum Tntampinam o problema, sa
spunem deosebita. Institutia a fost pe punctul sa fie desfiintata, cu
Ordonanta Trenulet trebuia redusa activitatea, nu s-a redus, foarte mult
personal din Centrul de protectie a plantelor a plecat.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Ce personal mai avem astazi?
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Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Avern 27 de angaja{i.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Dintre care, nu 9tiu, ingineri, speciali9ti cali?

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Avem un singur inginer specialist. Avem personal zero la
compartimentele administrativ, la compartirnentul financiar contabilitate, la
compartimentul de achizi+ii publice, deci practic sa va spun direct, nu s-au
putut face licitatii din cauza din cauza lipsei de personal care sa faca sa
faca parte din aceste comisii.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

O.K. Bun. §tiu ca a fost.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Avem probleme cu deficitul de personal 9i probabil ca 9i de asta 9i
din acest motiv, nu s-a publicat pe site-ul institu+iei prograrnul, dar el a fost
trimis la cabinetul domnului primar general. Cred ca 9i ta Direc jia de
Mediu, la Directia de Presa.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

O.K. in ceea ce prive§te ce mentionati mai devreme, desfiintarea, eu
sunt primul mandat 9i nu nu-mi amintesc, cel putin, nu 9tiu detalti despre
acest proiect. A fost pe ordinea de zi, a fost votat de catre Consiliul
General sau nu?
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Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure sti

Ultima oara a fost pe ordinea de zi in anul trecut, in iulie, gi a fost
respins. Era proiectul de comasare a Centrului de protecjie a plantelor cu
Administrajia Lacuri, Parcuri 9i Agrement 9i a fost respins de catre
Consiliul General. La momentul de fata, nu avem nicio, nu stim, am %cut,
am facut solicitari, am facut 3 solicitari pentru angajarea pe posturi unice,
la toate mi s-au dat, am prirnit raspunsul ca pana la reorganizarea
administrativa, aceste concursuri nu se pot organiza 9i nu se aproba. Asta
este raspunsul pe care I-am primit de la Direc jia de Resurse Umane,
raspunsurile de fapt.

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

O.K. Bun, eu am Tnteles. Acum, sper ca 9i colegii au in\eles unde
su ntem.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Deci, noi Tntampinam probleme.. .

Domnul consilier Radu Draqo9 - Georgian

Vorbim de o institutie care in momentul de faTa are doar un singur
specialist, un singur inginer 9i cred ca e clar care ar trebui sa fie directia
acestei institutii. Multumesc.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Multumesc si eu

Secretar Tehnic

Domnul consilier Bogdan Sabo 9i doamna consilier Andreea Leonte.
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Domnul consilier Sabo Bogdan - Alexandru

Buna ziua, domnule director. intrebarea mea nu are iegatura cu
erbicidele folosite Tn Bucure9ti. intrebarea mea are legatura cu ce putem
face sa oprim raspandirea bolilor Tn parcurile ALPAB? Aici dau exemplu Tn
Herastrau, Tn Tineretului, LInde sunt palcuri Tntregi de copaci care s-au
uscat. Deci nu sunt exemple singulare. Pare a fi o boala care a intrat Tn
aceste areale 9i daca exista vreun plan de tratamente in colaborare cu
ALPAB pentru a stopa pentru a opri raspandirea uscaciunii, ca sa zic a9a?

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protec jia
plantelor Bucure9ti

Noi 9i Tn decursul anului trecut 9i Tn prezent nu avem atacuri masive
de boli 9i daunatori constatate de Ministerul Agriculturii prin unitatea
fitosanitara. uscarile de material vegetal s-au datorat din punctul meu de
vedere, in principal, datorita lipsei de apa. Astea sunt asta este motivul
principal pentru care... , va dau exemplu Parcul Circului, in Parcul
Tineretului. Noi am facut pe parcursul anului trecut, am facut toate
tratamentele, au chemat, au chemat colegii de la ALPAB, au chemat
speciali9tii de la unitatea fitosanitara 9i s-a constatat ca nu exista boli si
daunatori care sa distruga sa distruga vegeta jia in aceste parcuri 9i totul
se datoreaza lipsei de umiditate. §i datorita conditiilor meteo care au fost
9i datorita sisternelor prin care se face se face udarea Tn aceste parcuri.

Domnul consilier Sabo Bos;dan - Alexandru

O.K. Aici poate o sa ramanem Tn contact in viitorul apropiat, cel pujin
pentru Tineretului.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Sigur, va pot da mai multe amanunte gi referitor la aceste, noi am
avut anul trecut 9i acum 2 ani, am avut o problema cu gardul viu datorita
unui daunator care I-a distrus, dar am reu9it sa-I reabilitam pe 70%-80%
din parcurile Bucure9tiului, adica gardul viu este reabilitat. A fost o omida
verde a buxusului, a9a se nume9te, dar am reu9it sa saIvam 60-70% din
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el. Asta a fost singura problema de atac masiv de daunatori Tn parcurile
Bucure9tiului. Celelalte le-am combatut pe masura ce au aparut.

Domnul consilier Sabo Bog;dan - Alexandru

O.K. , multumesc frurnos

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protecjia
plantelor Bucure9ti

Cu placere.

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Daca mai sunt Tntrebari. va rog, doarnna Leonte.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Multumesc. ’Fntrebarea mea este referitoare la mentiunea anterioara,
cum ca nu s-au mai facut licita Iii pentru ca nu sunt oameni angajati. Totu9i
aveji o echipa de 20 9i ceva de persoane. Tntrebarea mea este ce calificari
lipsesc pentru a putea persoanele respective sa se ocupe 9i de licitatii?
Banutesc ca nu se Tntampla, nu se fac licitatii chiar Tn fiecare zi.

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure$ti

Nu, nu. Noi am facut noi 9i datorita bugetului, noi am facut achizijie
directa, deci procedura de licitajie s-a facut, s-a facut o procedura de
licitatie simpli, nu am nu am facut o licita+ie multianuala, adica un contract
care sa ne asigure noua substan{ele pe 4 ani de zile.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Am Tnteles. dar totusi
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Domnul Director general Grigore Dan – Centrul de protecjia
plantetor Bucure9ti

Sunt ni9te rigori Tn legea achizitiilor publice care spun numarul de
rnernbrii, cali, a9a, ori noi nu dispunem de acest personal. Eu nu pot sa o
iau pe responsabila de la resurse umane sa o pun in Comisia de licitajie.
lar aIt personal tesa chiar nu avem. Eu nu pot sa particip Tn Comisia de
licitatie. Contabilul 9ef nu poate sa participe, el fiind colaborator extern,
deci nu e nu avern contabil 9ef la mornentul de faR, la cornpartirnentul
financiar-contabil nu avem nicio persoana, nu mai avem nici o persoana,
la compartimentul administrativ nu avem, deci efectiv nu avem personal
care sa faca parte din aceasta din aceasta din aceste comisii de licitajie 9i
care sa 9i Tntruneasca condi+iile de participare Tn aceste comisii.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Care sunt conditiile de participare?

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

in primul rand trebuie sa fie angajatul angajatul institutiei, trebuie sa
aiba, sa spunem sa aiba studii superioare economice, tehnice.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Studii tehnice, nu exista disciplina. La ce va referiji mai exact?

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protec jia
plantelor Bucure9ti

Studii tehnice, adica sa fie de regula inginer Tn domeniul agricol. Noi
avem un singur, un singur specialist. §i atat, astea sunt, adica. Nu
stapanesc foarte, foarte bine dorneniul achizitiilor, ca sa va pot, dar va pot
trirnite un raspuns ulterior cu condi+iile impuse de legea achizijiilor privind
stabilirea comisiilor si a
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Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Multurnesc, muljurnesc. Mai am o Tntrebare legata de parcul Carol,
care este Tn administrarea primiariei practic, in adrninistrarea municipala.
Foarte multi arbori s-au uscat, Arata foarte rau, multi sunt cumva
Tnsemnaji pentru a fi taia{i 9i nu vad niciun feI de inijiativa de a fi plantaji
arbori noi. Aji analizat situatia de aici? Pe partea de erbicidare sau plante
care paraziteaza arborii respectivi. Pot sa va spun ca este foarte multi
iedera care s-a Tntins pe copaci 9i Ti usuca. Ati ventt la fata locului, v-a
semnalat cineva, a+i investigat situajia din parcul.. .

Domnul Director general Griqore Dan – Centrul de protectia
plantelor Bucure9ti

Nu, nu s-a... §tiu ca sunt probleme. De fapt cum sunt in toate
parcurite ca sunt foarte mulji arbori 9i sunt foarte mulji arbori 91 arbu9ti care
sunt in situatia de a fi uscati, dar, din punctul meu de vedere, nu cred ca
influenjeaza foarte mult acea iedera aceea iedera faptul ca el se usuca.
Tot lipsa de umiditate. lar sa spunem ca daca aceasta iedera ar fi o cauza,
combaterea ei, adica distrugerea ei se va face de catre angaja+ii de la
ALPAB. Noi nu avem, noi nu intervenim mecanic Tn combaterea
buruienilor.

Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Am Tnteles, multumesc

§i inca o rugaminte la aparatul de specialitate a Comisiei, a9 dori sa
avern transcriptul 9edintei de astazi, am mi-am luat cateva notite. Au fost
informajii foarte importante, dar sigur mi-au scapat unele. Daca se poate.
Mu Itu mesc.

Secretar Tehnic

Sigur, va fi redactat procesut-verbal. Sper sa putem Tnjelege
Tntreruperile din prima parte, dar va fi redactat procesu-verbal. §i dupa ce
va fi sernnat de dornnul pre9edinte 9i domnul secretar, va fi urcat pe site-
ul prirnariei 9i o sa va dau de veste pr grup.
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Doamna consilier Leonte Andreea - luliana

Multumesc mult

Domnul Pre9edinte Mitu Razvan-Aurel

Mai sunt Tntrebari pe final? Daca nu mai sunt, o sa va multumesc
pentru prezenta 9i o sa declar 9edin Ta Tnchisa. O zi frumoasa.

Sedinta comisiei s-a ’incheiat Ia ora 10:25

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sisternul de vot online cu aplicatia integrata Slido.
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